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 آقای هاشمی!
گذشته تان را فراموش نکنید

همشهری ادعای رئیس سابق شورای شهر در خصوص 
عملی نشدن ساخت ترموا در تهران را بررسی کرد

یکشنبه یکشنبه 2626 شهریور  شهریور 14021402- شماره - شماره 88858885یکشنبه یکشنبه 2626 شهریور  شهریور 14021402- شماره - شماره 88858885
ساخت ۲۰ هزار واحد مسکونی تا پایان سال 

مهدی هدایت، مدیرعامل سازمان نوسازی شهر تهران: ســاخت 180 هزار واحد مسکونی توسط شهرداری 
تهران هدفگذاری شده اســت که تا کنون 12 هزار واحد عملی شــده و تا پایان ســال هم 8 هزار واحد اجرایی 

خواهد شد.

طول شبکه مترو مهر ماه به 3۰۰ کیلومتر می رسد
محسن هرمزی، مدیر عامل شرکت متروی تهران: در مهرماه 1200 متر مســیر تونلی در خط 7، ۵۵00 متر از 
مسیر قطعه شــمالی خط 6 و همچنین 1۹ کیلومتر )رفت و برگشت( مســیر ریلی فرودگاه امام خمینی)ره( تا 

شهر جدید پرند قابلیت بهره برداری پیدا می کند و طول کلی شبکه متروی تهران به ۳00 کیلومتر می رسد.

خدمت رسانی به هزار در راه مانده
احمد احمــدی صــدر، رئیس ســازمان خدمات و مشــارکت هــای اجتماعی شــهرداری تهــران: در شــهر تهران 
28 پایگاه خدمات اجتماعی دایر اســت که از ابتدای ســال تاکنون هزار فــرد در راه مانده بــه همت مددکاران 

پایگاه های اجتماعی خدمات دریافت کرده اند.

کاهش مصرف پلاستیک از مراکز شهرداری شروع شود
سوده نجفی،  رئیس کمیته سلامت شورای اسلامی شهر تهران: شهرداری باید کاهش مصرف پلاستیک را از 
مراکز تحت پوشش خود مانند فروشگاه های شــهروند و میادین میوه و تره بار آغاز کند و در آینده نیز از سوی 

مدیریت شهری در دوره های آتی پیگیری شود. 

گزارش کار امروز

مهم ترین اقدامات مدیریت شــهری در مناطــق رخ می دهد 
و همشــهری در پی مطالبه گری اســت تا مشــخص شود چه 

اقدامی در شهرداری ها انجام می شود.

به طور کامل آماده بارش  های پاییزی هستیم و هماهنگی های لازم 1منطقه 
را در این رابطه انجام داده ام.

سیدمهدی صباغ

در جلســه اســتقبال از مهر حضــور داشــتم و گزارشــی از تمهیدات ۲منطقه 
ترافیکی پیش بینی شده در اطراف مدارس ارائه شد.

مهدی صالحی

احــداث مخــزن آب بتنــی 1800مترمکعبــی بوســتان اقاقیــا شــروع 3منطقه 
شده است و بازدیدی از فرایند عملیات عمرانی این پروژه داشتم.

حمید جوانی

در یادواره شهدای منطقه شرکت کردم و در این مراسم گفت وگویی 4منطقه 
با خانواده شهدا داشتم.

علی اصغر کمالی زاده

هماهنگی برنامه های اجتماعی و فرهنگی پایان صفر را انجام دادم. 5منطقه 
همچنین مدیریت حادثه تلخ در سیمون بولیوار را بر عهده داشتم.

احسان شریفی

به همراه معاون خدمات شهری از پیشرفت پروژه تامین روشنایی 6منطقه 
در بوستان های منطقه بازدید کردم.

مرتضی روحانی

در نشســت هماهنگــی برنامه هــای اجرایی طــرح اســتقبال از مهر 7منطقه 
1402در منطقه 7شرکت کردم. 

نصرالله آبادیان

به مناسبت شهادت امام رضا)ع( مراسم سوگواری ای در میدان نبوت 8منطقه 
برگزار شد که در این مراسم حضور داشتم و با شهروندان دیدار کردم.

فاطمه تنهایی

در راستای رسیدگی به مطالبات و دغدغه پرسنل، در قالب ملاقات 9منطقه 
پرسنلی به مشکلات تعدادی از کارکنان رسیدگی کردم.

محمدرحیم مرتضوی

همراه با مدیرکل برنامه و بودجه شهرداری تهران در جلسه بررسی 1۰منطقه 
وضعیت اعتبارات و پروژه های سرمایه ای منطقه شرکت کردم.

مهدی اخ الصنایع

به منظــور ســاماندهی مشــاغل و اصنــاف متخلف دســتور پلمب و 11منطقه 
تعطیلی چند واحد موتورسازی را صادر کردم.

سید محمد موسوی

از رونــد اجرای طــرح کامل پاکســازی و نظافــت کوچه ها بــا اولویت 1۲منطقه 
پیام های شهروندی بازدید کردم.

وحید رضا انارکی محمدی

در جلســه کارگــروه قــرارگاه جهــادی مســکن شــهرداری بــا حضــور 13منطقه 
مدیرعامل سازمان نوسازی شهر تهران شرکت کردم.

محمد هادی علی احمدی

طی بازدیدهــای میدانــی ام از محلات، مقرر شــد تا مناسب ســازی 14منطقه 
پیاده روها پیگیری شود.

امیر یزدی

۹هزار مترمربع پیاده روســازی در معابر نواحی هفت گانه منطقه را 15منطقه 
اجرا کردیم و هماهنگی های لازم را انجام دادم. 

محمد شیری

در جلسه قرارگاه جهادی تامین مسکن شرکت کردم و 11کلان پروژه 16منطقه 
مسکن که در بافت های فرسوده اجرا می شود را بررسی کردیم.

محمدامین سالاری پور

بازدیدی از منطقــه و محورهای پیش بینی شــده بــرای اجرای طرح 17منطقه 
استقبال از مهر داشتم.

رضا سیفی

در نشســت کمیســیون ماده ۳8شــهرداری حاضــر شــدم و در این 18منطقه 
جلسه به برخی اختلافات رسیدگی شد.

محمد جواد خسروی

منطقه 

جلســه ای با حضور تیم جهادی متخصص دندانپزشــکی تشــکیل 19
دادم و مقرر شد به کودکان کم برخوردار خدمات ارائه دهند.

تورج فرهادی

منطقه 

روشنایی 22پل عابرپیاده تامین شد و بازدیدی از این پل ها داشتم ۲۰
و در گپ وگفت با شهروندان نقطه نظراتی از سوی آنها مطرح شد.

رضا شنگی

منطقه 

بازدیــدی از اجــرای پــروژه فتــح - باغســتان داشــتم و بحمــدالله در ۲1
2شیفت کاری، احداث پروژه در حال انجام است.

رضا پوریافر

منطقه 

بازدیدی از فرایند آسفالت ریزی محورهای پرتردد و بزرگراهی منطقه ۲۲
ازجمله بزرگراه های شهید فهمیده و آزادگان داشتم.

مسعود نصرتی

مسکن کوچک مقیاس اگرچه این 
روزها دستاویز حمله بلندگوهای 
مختلف به مدیریت شــهری ششم 
تهران شــده، ولی دستاورد و طرح 
اصلاح طلبــان اســت. درحالی که 
رئیس اتحادیه تعاونی های عمرانی 
شــهر تهران اعلام کرده که چنین 
طرحی را می خواهیم انجام بدهیم 
و بسیاری از رسانه ها به آن به عنوان 
فعالیت مدیریت شهری فعلی نگاه 
کرده اند؛ این طــرح در دوره پنجم 
مدیریت شهری مطرح شده است. 
در این زمینه هفته گذشــته یکی 
از رســانه های اصلاح طلب، طرح 
مســکن کوچک مقیاس 25متری 
را به علیرضا زاکانی و شــهرداری 
تهران منتسب کرد اما این موضوع 
از سوی سخنگوی شهرداری تهران 

و وزارت شهرسازی تکذیب شد.
پیش از این 4اردیبهشت 99بود 
که عبدالرضــا گلپایگانی، معاون 
شهرسازی وقت شهرداری تهران 
برای نخستین بار از ارسال طرح 
خانه هــای کوچک مقیــاس به 
وزارت کشور خبر داده و گفته بود: 
»طبق این طرح به هر ساختمان 
اجازه داده شــده تــا 20درصد 

واحدهایــش را کوچک مقیاس و 
حداکثر 35متر بســازد.« ناگفته 
نماند کــه پیش از ایــن نیز بارها 
از سوی شــهرداری دوره پنجم، 
موضوع ســاخت واحدهای 20تا 
35متری مطرح شــده بــود، اما 
هر بــار وزارت راه و شهرســازی 
مخالفت خــود را با ایــن برنامه 
اعلام کرده بود. مثلا مهر ســال 

98پیروز حناچی، شهردار سابق، 
از ارائــه طرحی بــه هیأت دولت 
خبر داده بود کــه در قالب آن با 
اســتفاده از ظرفیت انبوه سازان 
و برخی از تخفیفات شــهرداری 
به دنبــال ســاخت واحدهــای 
مســکونی 30متری برای اسکان 
مردم پایتخت بود. اما آن زمان نیز 
وزیر وقت راه و شهرســازی گفته 

بود: »هیچ برنامه ای برای ساخت 
واحدهای مسکونی 30 و 40متری 
نداریــم و از چنین ایــده ای نیز 

حمایت نمی کنیم«!
20شهریور سال جاری عبدالمطهر 
سال جاری محمدخانی، سخنگوی 
شهرداری تهران در این باره گفت: 
»ساخت میکرو آپارتمان 25متری 
در تهران تکذیب می شود که نه در 
منطقه ۱9 و نه در هیچ منطقه ای 
از شهرداری تهران، پروانه ساخت 
هیچ واحد مسکونی ای با این متراژ 
صادر نشده و نخواهد شد. حتی باید 
این نکته را یادآور شــد که اساسا 
موضوع ساخت آپارتمان 25 متری 
در تهران برخــلاف ضوابط صریح 

طرح تفصیلی است.«
همچنین در2۱شهریور ماه امسال 
نیز مهدی چمران، رئیس شورای 
اســلامی شــهر تهران اعلام کرد: 
»درحالی کــه می توانیم مســکن 
درست و خوبی داشته باشیم، نباید 
به دنبال قفس سازی  برویم و افراد را 
در قفس حبس کنیــم. در این باره 
شهرداری نه می تواند و نه باید به 
خانه های 25متری پروانه ساخت 

بدهد.«

مسکن25متری؛دستپختاصلاحطلبان

توســعه حمل ونقل عمومی رویکرد مدیریت شهری در 
دوره ششم است که با جدیت هم پیگیری می شود. انعقاد 
قرارداد با شرکت های خودروســازی برای تولید و تامین 
اتوبوس، با شرکت های واگن ســازی  در راستای تولید و 
اورهال واگن های مترو و با شــرکت های خودرو ساز برای 
تامین تاکسی، توســعه و تکمیل خطوط 6 و 7مترو، آغاز 
حفاری در خط 10مترو و انجام مطالعات برای عملیاتی شدن 
خطوط 8، 9 و 11 و... همه بیانگر آن است که مدیریت شهری 
سعی دارد پایتخت را از بحران زدگی در حوزه حمل ونقل 
عمومی رهایی بخشد؛ اقداماتی که گویا به مذاق کسانی 
که در گذشته مسئولیتی در حوزه شهری داشته اند، خوش 

نیامده و با اظهارنظرهای غیرمنطقی، تلاش می کنند عملکرد 
مدیریت شهری را زیر سؤال ببرند و در اصطلاح با فرار رو 
به جلو می خواهند کم کاری و بی توجهی هایشان در حوزه 
حمل ونقل را توجیه کنند. مدیرانی که امروز خودشان را 
در جایگاه مدعی العموم قرار داده اند و به قول خودشــان 
مدافع حقوق شهر و شهروندان شده اند، چرا زمانی که بر 
صندلی مدیریت پایتخت تکیه زده بودند، آستین ها را بالا 
نزدند و از تجربه و تخصصی که داشتند استفاده نکردند تا 
اینطور تهران گرفتار بحران حمل ونقل عمومی نشود؟ چرا 
با هر عملکرد مدیریت شهری زبان به انتقاد باز می کنند و 
بازی و رقابت سیاسی به راه می اندازند؟ چرا مدام در فکر 
تشویش اذهان عمومی هستند و تلاش می کنند شهرداری 
را ناتوان و ناکارآمد جلوه دهند؟ و... برای رسیدن به پاسخ 
این پرسش ها بهتر است تورقی بر کارنامه مدیران اسبق و 

مدیران فعلی داشته باشیم.

گروه شهریگزارش

توجه به شهر و مطالبات شهروندان در دستور کار 
مدیران شهری از گذشته تا کنون قرار داشته است 
که در برخی از ادوار مدیران شهری با نیازسنجی 
درست و اقدامات بموقع موفق عمل کرده اند و در 
بعضی از دوره ها هم مدیران شهری بی تفاوت از کنار 
آنها رد شــده اند و پایتخت را با بحران حمل ونقل 
و ترافیک و آلودگــی هوا مواجــه کرده اند. امروز 
کلانشــهر تهران برای رهایی از مشــکلات حوزه 
حمل ونقل، نیازمند توســعه، تقویــت، تکمیل و 

نوســازی ناوگان حمل ونقل عمومی است؛ نیازی 
که مدیریت شهری به درستی آن را احصا کرده و 
در اولویت برنامه ها و اقداماتش قرار داده است، اما 
هربار که قدمی در راســتای این اهداف برمی دارد 
با هجمه هایی از جنس کارت زرد و قرمز از سوی 
مدیران اسبق شــهری مواجه می شود. استفاده از 
واژه سراب در برابر کارهای ارزشمند و بزرگی که در 
حوزه حمل ونقل عمومی صورت گرفته، به دور از 

انصاف و اخلاق است.

بحران های ناشی از بی توجهی

پس رفت در ناوگان اتوبوسرانی

دریغ از ساخت یک کیلومتر مترو!

تحقق یک هدف 

اتوبوس های برقی؛ از آرزو تا واقعیت

ناوگان اتوبوســرانی تهران برای رســیدن به وضعیت 
مطلــوب نیازمند ۱0هزار دســتگاه اتوبوس اســت؛ 
فرایندی که طی ادوار گذشــته باید پیگیری می شد 
و پایتخت نشــینان باید نتیجه این تلاش ها را در شهر 
می دیدند. اگر این کار در زمان خودش انجام می شــد، 
امروز مســافران مجبور نبودند مدت طولانی منتظر 
اتوبوس باشند یا در میان راه به دلیل خرابی از اتوبوس 
پیاده شوند. مدیرانی که امروز مدام بر طبل ناکارآمدی 
شهرداری می کوبند، بهتر است به یاد بیاورند که ناوگان 
اتوبوسرانی را از کجا به کجا رسانده اند. براساس اظهارنظر 
مهدی چمران، رئیس شــورای شهر تهران که در دوره 
چهارم شورا هم ریاست پارلمان شهری را بر عهده داشت، 
تهران با 6هزار دستگاه اتوبوس تحویل نمایندگان دوره 
پنجم شورای شهر شــد. کمبود ناوگان در دوره پنجم 
هم وجود داشت و محمد علیخانی، رئیس کمیسیون 
عمران و حمل ونقل شورای پنجم شــهر تهران اواخر 
سال 97گفت که متأســفانه دولت ســهم خود را در 
حوزه حمل ونقل عمومی نمی پردازد و فشار زیادی به 
شهرداری وارد می شود و اگر قرار باشد بیشتر از وضعیت 
فعلی به شهرداری فشار وارد شود باید حمل ونقل عمومی 
را تعطیل کرد. به عبارتی مدیران شهری، دولت را مسبب 

کمبودها و نواقص در ناوگان حمل ونقل عمومی معرفی 
کردند. در آن دوره مدیران شــهری دست روی دست 
گذاشتند و هربار عدم حمایت دولت را مطرح کردند تا 
اینکه ناوگان حمل ونقل به ویژه در حوزه اتوبوسرانی دچار 
فرسودگی شد و اتوبوس ها یکی پس از دیگری از چرخه 
خدمت رسانی خارج شدند. همه این موارد نشان دهنده 
عقب ماندگی و پس رفت در حمل ونقل عمومی است و 
شهرداری تلاش می کند تا بخشی از این عقب ماندگی 
را جبران کند؛ البته اگر منتقدان چوب لای چرخ های 
حرکت و پیشرفت نگذارند. به واسطه همین تلاش ها 
بود که در این دوره نوســازی و تعمیــر اتوبوس های 
فرسوده پیگیری شد و تا کنون بیش از 2500دستگاه 
اتوبوس فعال در تهران وجود دارد و تا پایان ســال هم 

۱280دستگاه اتوبوس به ناوگان اضافه می شود.

روزانه میلیون ها نفر از ناوگان ریلی )مترو( اســتفاده 
می کنند؛ بنابراین توســعه و تقویت آن امری لازم و 
ضروری اســت. در دوره پنجم هم بنــا به  گفته های 
حســن خلیل آبادی، عضو کمیســیون اجتماعی و 
فرهنگی و افشین حبیب زاده، عضو کمیسیون عمران 
و حمل ونقل شورای پنجم شهر تهران، تمرکز مدیریت 
شهری روی مترو بود. آنطور که حبیب زاده شهریور 
ســال 96عنوان کرده: »متروی تهــران حدود هزار 
دستگاه واگن دارد که برای کاستن از سرفاصله حرکت 
قطارها به 3هزار واگن نیاز اســت.« نیازی که نه تنها 
محقق نشد، بلکه اورهال واگن ها هم بموقع صورت 
نگرفت و کم کم از عرصه خارج شدند. برخی از واگن ها 
هم نیاز به تجهیزات داشتند که انبارهای مترو خالی 
بودند؛ همین وضعیت نــاوگان ریلی را بحرانی کرده 
بود؛ به نحوی که مهدی چمران، رئیس شورای شهر 
تهران گفت: »وضعیت قطعات یدکی در مترو بحرانی 

است. در گذشته خریدهای لازم در این حوزه انجام 
نشده و انبارها خالی هســتند.« درخصوص توسعه 
مترو هم محسن هاشــمی، رئیس وقت شورای شهر 
تهران در تیرماه ۱399 اعلام کرد دستگاه های حفار 
مدرنی که برای کندن تونل های مترو و ساخت سازه 
تو نل در گذشته وارد کشور شده بودند بیکار افتاده اند 
و در این سه ســال حتی یک کیلومتر مترو در تهران 
ساخته نشده است. آمارهای ارائه شده حکایت از عدم 
موفقیت مدیریت شهری در آن دوره دارد. اما آنطور 
که محسن هرمزی، مدیرعامل شــرکت مترو اعلام 
کرده تا پایان امســال 22کیلومتر به خطوط اضافه و 
5ایستگاه جدید هم بهره برداری می شود. فعال شدن 
قرارداد تامین 630دستگاه واگن توسط کشور چین، 
ساخت و تست قطار ملی و فعال شدن خط ۱0مترو و... 
سایر دستاوردهای این دوره مدیریت شهری فعلی در 

ناوگان حمل ونقل ریلی است.

تراموا یا قطار برقی شــهری که در تراز صفر یعنی همســطح خیابان حرکت 
می کند، مورد توجه مدیران شهری در ادوار گذشته بود، اما اجرایی نشد. اعضای 
شورای پنجم مخالفتی با این موضوع نداشتند و الهام فخاری، عضو کمیسیون 
فرهنگی- اجتماعی تنها کسی بود که نسبت به این موضوع واکنش نشان داد و 
درخواست داد تا مصوبه شورای شهر را برای اجرایی شدن دریافت کند. محمد 
علیخانی، رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای پنجم شهر تهران هم 
گفته بود که مخالف احداث و راه اندازی تراموا در پایتخت نیســتیم، ولی باید 
بخش خصوصی به این حوزه ورود کند و با این شرط با راه اندازی تراموا موافق 
هستیم. محسن هاشمی، رئیس شورای پنجم شهر تهران هم از پیشنهاد پیروز 
حناچی، شهردار اسبق تهران درخصوص راه اندازی تراموا خبر داده و گفته بود 
که این موضوع در جلسه هم اندیشی مطرح شــد. همچنین در این پیشنهاد 

مسیرهای تراموا در میدان راه آهن تا تجریش، اطراف بازار و خیابان امام خمینی 
پیش بینی شده بود. با توجه به اینکه مدیران شهری در دوره گذشته هم پیگیر 
راه اندازی تراموا بودند، اما موفق به تحقق آن نشدند، در برابر امضای تفاهمنامه 
شــهرداری تهران با وزارت دفاع درخصوص انجام مطالعات و فراهم شــدن 
زیرساخت ها برای تراموا واکنش تندی در پیش گرفته و محسن هاشمی گفته 
اســت که »احداث تراموا در حال حاضر، عقلانی نیست و تیم فعلی مدیریت 
شهری دچار بحران ارائه کارنامه مثبت شده و در نتیجه، تن به خبرسازی  کاذب 
داده است.« قرار گرفتن همه این موارد در کنار هم پیامی جز فرار از کم کاری و 
عدم موفقیت در تحقق یک آرزو ندارد اما در این دوره، مدیریت شهری درصدد 

تحقق آن است.

اتوبوس های برقی هم آرزوی دیگری بود که 
مدیریت شهری پنجم برخلاف تلاش هایش 
نتوانست آن را محقق کند. اسفند سال99بود 
که پیروز حناچی، شهردار سابق تهران خبر 
ورود اتوبوس هــای برقی را مطــرح کرد و 
گفت که این اتوبوس ها بــا ظرفیت بخش 
خصوصی در خیابان جمهوری فعال خواهند 
شد، اما نتیجه این تلاش ها منجر به فعالیت 
اتوبوس های برقی در پایتخت نشد تا اینکه 
مدیریت شــهری در دوره جدید از طریق 
قرارداد با شــرکت های خودرو ساز داخلی 

تعدادی از ایــن اتوبوس ها را اوایل ســال 
۱40۱وارد خط خیابان جمهوری کرد. این 
طرح، آزمایشــی بود تا نقاط قوت و ضعف 
این ناوگان شناسایی شــود. اواسط امسال 
هم اتوبوس برقی شرکت ایران خودرو وارد 
خط بی آرتی 7)راه آهن – تجریش( شــد. 
همچنین شهرداری تهران برای تولید هزار 
دستگاه اتوبوس برقی 9 و ۱2متری با شرکت 
مپنا و عمادخودرو قرارداد منعقد کرده و تا 
آخر سال از این تعداد، 200دستگاه اتوبوس 

برقی وارد ناوگان خواهند شد.

مدیران منتقدی که فرصت سوزی کردند
لطف الله فروزنده، معاون مالی و اقتصادی شهرداری تهران

دوران جدید مدیریت شهری، دوران 
کار و تلاش اســت. امــروز تهران به 
کارگاه تبدیل شــده و ارقام و اعداد 
بودجه هم با تحقق 150درصد نشان 
از فعال شدن پروژه های عمرانی دارد. تعیین تکلیف 
3پروژه عمرانی بزرگراه شوشــتری، یادگار امام و 
بروجردی، مباحث مربوط به توســعه خطوط مترو، 
افزایش تعداد اتوبوس و مباحث فرهنگی )رویدادهای 
اربعین، امام رضایی هــا و...( اهم اقدامات این دوره 
هستند و همگی نشان می دهد که شهرداری امروز 
در دوران تلاش قرار دارد. برخی از دوستان که 4سال 
تهران در اختیارشــان بود و فرصت سوزی کردند، 
به جای اینکه درخصوص 4ســال کار نکردن شان 
به مردم پاسخگو باشند و توضیح دهند که چرا 
اکثر پروژه ها تعطیل شــده بودند، دچار توهم 
شده اند و دست به تخریب مدیریت شهر فعلی 
زده اند. به این بزرگــواران توصیه می کنم توبه 
کنند و با مردم صادق باشند و به خاطر کم کاری 
و فرصت سوزی هایی که مرتکب شده اند از مردم 
عذرخواهی کنند. امروز دولت و شــهرداری 
انقلابی در تلاش برای جبران مافات هســتند و 
بهترین قاضی هم مردم اند؛ لذا بهتر است آقایان 
جوسازی نکنند. چرا که اگر بخواهیم عملکرد 
آنها را بیان کنیم، بیش از این شرمنده مردم می شوند. 
پس باید همگی برای حل مســائل و مشکلات شهر 

تلاش کنیم.

مکث

توهم اتوبوس های هوایی
مدیران شهری سابق در حالی زبان به انتقاد باز کرده و تلاش های شهرداری تهران را سراب و 
توهم می دانند که گویا موضوع اتوبوس های هوایی را فراموش کرده اند؛ موضوعی که توهمی 
بیش نبود؛ چراکه اوایل اردیبهشت سال 98این مســئله توسط محمد علیخانی، رئیس 
کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای شهر پنجم مطرح شد و آن را راهکاری برای کاهش 
ترافیک دانست و گفت: »اتوبوس هوایی مانند تله کابین است که هم جاذبه توریستی دارد و 
هم با توجه به اینکه منطقه یک کوهستانی است و امکان احداث بزرگراه و اقدامات اینچنینی 
وجود ندارد، می تواند مورد اســتفاده قرار گیرد. البته مطالعات آن باید کامل شود.« اواخر 
سال99 هم محمد سالاری، رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شورای پنجم شهر تهران 
گفت که برای این موضوع بارها جلساتی برگزار شد، اما به سرانجام نرسید. با این توصیف 

برخلاف تصور برخی، پیگیــری تراموا در تهران 
عقلانی تر از اتوبوس 

هوایی است.

شهر مشهد سونوگرافی شبانه روزی ندارد
کلانشهر مشــهد یک مرکز مجهز به ســونوگرافی شبانه روزی 
ندارد که درصورت وجود بیمار بدحال بتوان او را به آنجا برد. روز 
22شهریورماه مرکز شبانه روزی پارسیان را به ما معرفی کردند 
که آنجا هم گفتند شبانه روزی نیست؛ درحالی که روی کارت های 
تبلیغاتی اش نوشته بود شبانه روزی. تا 8 صبح با بیمار بدحال در 
انتظار نشستیم. واقعا مرکز استان و کلانشهری در ابعاد مشهد 

نباید یک مرکز سونوگرافی شبانه روزی داشته باشد؟
میررضوی از مشهد

روستای مرتضی گرد فضای سبز ندارد
روستای مرتضی گرد که در نزدیکی منطقه۱9 تهران در مجاورت 
بزرگراه آزادگان - محدوده غرب به شرق - واقع شده، هیچ فضای 
سبزی ندارد. این در حالی اســت که تعداد اهالی این روستا به 
40هزار نفر می رســد. یقینا نبود فضای ســبز در شرایط آب و 
هوایی این منطقه در روحیه ساکنان تأثیر منفی خواهد داشت. از 
مسئولان شهرداری این منطقه درخواست داریم تا فضای سبزی 

متناسب با اقلیم این روستا طراحی و احداث کنند.
گلدشتی از مرتضی گرد

وضعیت آسفالت مسیرهای اصلی شهر گیلان نامناسب است
وضعیت نامناسب آسفالت مسیرهای اصلی شهرهای گیلان مثل 
تالش، رضوانشهر و بندر انزلی بارها موجب تصادف خودروها شده 
اســت. از طرفی این وضعیت برای رانندگانی که به طور مرتب 
در بین این شهرها تردد می کنند بســیار آزاردهنده است و به 
 خودروها آسیب جدی وارد می کند. بارها این مشکل را گزارش 
کرده و اطلاع داده ایم، اما متأسفانه هیچ اقدامی در جهت اصلاح 
آن صورت نگرفته است. با توجه به نزدیک شدن به فصل بارندگی 
و بارش های طولانی و فراوان در این منطقه درخواست داریم تا 

مسئولان ذیربط هر چه زودتر این مشکل را مرتفع کنند.
رستگار از بندر انزلی 

آب گرفتگی فاضلاب روباز کوی فرهنگیان اهواز ادامه دارد
بارها در مورد آب گرفتگی فاضــلاب روباز کوی فرهنگیان یک 
خیابان های شقایق و بنفشه با شــهرداری و شرکت آبفای اهواز 
مکاتبه کرده یا حضورا تقاضا کرده ایم نسبت به ساماندهی این 
فاضلاب اقدام شود. متأسفانه تاکنون شهرداری منطقه3 اهواز 
اقدامی نکرده  و ســر ریز شــدن فاضلاب روباز، باعث شده آب 
خروجی وارد خیابان شود و مشکلات متعددی برای اهالی و کسبه 
محل ایجاد شود. تابستان به پایان رسیده، اما  این مشکل همچنان 

باقی است؛ از مسئولان تقاضا داریم به این وضع پایان دهند.
محروقی از اهواز

شماره تلفن ارتباطي با خوانندگانبا مردم

ادامه از  پشــت تریبون های رســمی امــکان عقد قــرارداد 
630دستگاه را در حد محال ارزیابی کردند و به طعنه صفحه اول

گفتند شهرداری همین یک کار را بکند کفایت می کند، اما مدیریت شهری 
نه تنها این قرارداد را به سرانجام رساند بلکه آن را به 790دستگاه ارتقا داد و 
اورهال واگن های AC و DC را هم به آن افزود. به فهرســت این اظهارات 
بدبینانه می توان ده ها مورد دیگر را هم افزود. حداقل انتظار این بود که اگر 
پیش بینی کردند و پیش بینی ها محقق نشد بیایند تصدیق و اعلام کنند که 
کاری که نگران بودند و می گفتند انجام نخواهد شد، انجام شده و به نتیجه 
رســیده و اتفاق خوب رقم خورده اســت. حالا هم دیر نشــده، عزیزان و 
بزرگواران پیشقدم شوند و اقدامات صورت گرفته را به عنوان خبر خوش یا 
مژده به مردم شهر تهران اعلام کنند؛ پیش ازاینکه نیاز باشد قول و وعده آنها 

با وضعیتی که اتفاق افتاده مقایسه و بررسی شود.

 آقای هاشمی! 
به جای پیشگویی عذرخواهی کنید

یادداشت

محمد امین توکلی زاده
معاون فرهنگی شهرداری تهران

چرایی تحریم دکتر زاکانی، شــهردار تهران 
توسط روباه پیر را می توان از زمان این تصمیم 
فهمید؛ درســت در ســالگرد فتنه شکست 

خورده انگلیس.

علیرضا نادعلی
سخنگوی شورای اسلامی شهر تهران

 به عنوان یکی از آحاد و نمایندگان مردم در شورای شهر 
تهران از هرکسی که توسط دستگاه استکبار و کشورهایی 
که این حلقه را تکمیل می کنند تحریم بشود، وظیفه خود 
می دانم که حمایت کنــم. در مورد دکتــر زاکانی هم که 
مدیریت شــهری را اداره می کنند مشخص است که وقتی 
یک فرد انقلابی با رویکردی تحول خواه شهر را اداره می کند، 
حتما برای آنها مخل است و مزاحمت ایجاد می کند.  ما هر 
توفیقی در برطرف کردن مشــکلات مردم کشور و تهران 
داشته باشیم چشم دشــمنان کور می شود؛ توفیقات زیاد 
بوده که آنها دچار ناراحتی می شوند و این اشخاص برجسته 

و مدیران را در لیست تحریم می گذارند. 

عبدالله گنجی
فعال رسانه

انگلیس شهردار تهران را تحریم کرده. چرا؟ 
ظاهرا پارسال یک شب قبل از اغتشاش سطل 
زباله ها را زودتر جمع کرده اند که کمتر آسیب 

برسد. چرا به دولت انگلیس برخورده؟

دیدهشوید
تبلیغات محیطی ایستگاه های مترو

تبلیغات بدنه قطار
تبلیغات درون واگن ها
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در متـرومتـرو

چرا شهردار تهران تحریم شد؟
شهردار تهران از سوی دولت انگلیس و 3مستعمره   تاریخی اش در سالگرد اغتشاشات تحریم شد. 

ذره بین
طبق این خبر 4 کشور انگلیس، آمریکا، استرالیا و کانادا در تداوم مواضع مداخله جویانه در امور داخلی 
ایران، تحریم های جدیدی را علیه شخصیت های کشورمان وضع کردند که شهردار تهران یکی از این 
افراد است، اما این سؤال پیش می آید که چرا شهردار پایتخت در لیست تحریم ها قرار 
دارد؟ آیا شهرداری نهادی سیاسی است؟ آیا شهرداری اقدامی به جز ارائه خدمات شهری 
به مردم انجام می دهد؟ فراموش نکنید شهرداری تهران در روزهای اغتشاشات، نخستین 
نهادی بود که میزان خسارات وارده به اموال مردم را به قوه قضاییه اعلام کرد و در روزهای 
خرابکاری، شیشه های شکسته و اموال تخریب شده را به سرعت جمع کرد تا مانع تردد 
مردم نشود. حال این سؤال پیش می آید که آیا تمیزکردن معابر از اقدامات خرابکارانه و 
اعلام خسارات شهری تا این حد برای انگلیس و مستعمرات تاریخی اش سخت و سنگین 

بوده است؟
ویدئوی مرتبط با  این گزارش 

را با اسکن این کد  ببینید.

یــادمــون نــره!


